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PETITION Co~:1 File No. J!.j-:.L~L.f.?.:::.L ..... : ... -. 
Commonwealth o# Vlrg1a1a 1 · 

. IN THEJUVENlLE AND DOMESTIC RELATIONS DISTRICT COURT OF THE~COUNTY OF 

HENRY ... -· .................. -... -...... ----.............. -.......... --· ....... --- ............. -. --· ....... ---- ................................................... -....................... -- .... ----- .......................... -- ..... -.. -- .......................................... ·------------ '"'-·-·. ----------

In re a Child under eighteen years of age, to wit: 
l. CH11.o·s NAME: 2. .DATE OF BIRTH: J. AGE: SEX: 

MA.RY ANN CHEWS 
-------·· ·-· -- -· -·-···-····------·------·- -·----· . -··· -· 4. CHILo·s AOORESS: 

,__ ____ C/O Henry County :Q_~p_!_. of Social $e:rvices 

··--· ________ /J:-:2~J- _______ 7 _ __.~...__F -1 

5. FATHER"S NAME ANO ADDRESS: ----------·---------------1 
Robert Lee Crews, Deceased 

--6-. _M_o_TH-ER's NAME AND AooREss, ·-· ----R~8E, right on 620, cross R.R., 3rc 
Hestelle Wilson ~-~~:1:1~--g~-~!!~~~so~,_ ____ _!lou_~e on righh_.!J..,..:vl......_,+n..u.a.Yl-------~ 

7. LEGAL CUSTODIAN~ AND ADDRESS: 

Henry County Dept. of Social Services. Bettv i'/ooldrid~e 
8. SPOUSE OF .JU:VENILE ANO ADDRESS: 

9. OTHERCS> AND ADDRESSCES>: ·--EinPJ_Tl)oyre-Ready MiX Or Rt • .58Et right On 620·,. 
Jesse D. Richardson, cross R.R., 3rd house on right 

10. Child hdd iri CUSTODY 0 Yes Kl No 

11. Place of Detention or Shelter Care ······-·-·--··-···-----···---····-···---···········--·························-·················-·················· 

12. 
Date and Time Date and Time Placed 
T akcn into Custody 13· in Detention or Shelter Care ·-

······----!----------/ ·-···--··- ....•.. m. ·····-----1----···---1---······· ....... m . 

The -undersigned petitioner respectfully represents to the Court to the best of :kDr/her knowledge, information 
and belief that the above named child is within the purview of the Juvenile and Domestic Relations Qistrict Court. 
Law in that, within this ~county, the child: 

whose custody was granted to the Henry County Department of Social Services ·------·-··-···-·---------------·-----------------------------------·---------------·· .. ··---· .. ----: ..................................... ________ ., ___________ .......................................................................... . 
11-28-78 requires placement in permanent custody with termination of 

............................................................... -! ........................................................................................................ - ............................................................................................................................................................................. ~~-----

the parents residual rights. 16.1-21.µ .A4 
................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................. --.. ------·-----------·-.-· 
..................................................................................................................................................................................... --................ -................................................................................. _ .................................................................................... .. 

.. .... - ...... - - "". --- ................. - --- ............... ·+-'"'• .. - - .; _ - -........... -- .................................... ----~: ...... ................................ --------- ...... - ............................................................................................... ~-- .................................................... .. 

. . ........... -----.. -.. -.. -.. -.. -- .... --.. -.. --- .. -·- ---.. -..... --.... --- .............. -................................... -- .... -.. --------·--...................................................... -.................. -................................................................................................................ .. 

. . .................. :. ......................... -....... -....................................... -----............ -............ -.. -.... -- .. -- .. -.... --.. -............................. ·----................. -.. ----------...... --- ......... -.. --..... ---- --- .... -....................................................................... .. 

The information in the following items is not known to the petitionc;-: 

No. -··----····-------·--~·-·-;-· ·-·--·--------·-··--·------·---·-······--... 001. 



WHEREF<DRE, your Petitioner prays: That proper process issue; That said child and the persons having 
his/her custody and control be summoned to appear before this Court; and That this Court enter. such orders and 
judgements as the Court deems fit and proper in accordance with the Jaw and which will serve the purpose and 
intent of the Juvenile and Domestic Relations District Court Law. 

·-----·----····Jul.y. .. 3.1.~ .. J.98.0 ................ . 
i;>ATE 

0 ' 
~--····&b::i.l---~~~.C~\d0 ;?.----··---·--···-··-

PETITIONER'S SIGNIT~·-··· 

·-···-·····-·-·······~-~ ~ ~Y. .. )1. 9. Qd..<tt'J.<tg~---·-···-·······-··-···· 
PETITIONER'S NAME (PRINT OR TYPEI 

. -............. H e.n~y .. C.ow.J..tY .. ;o. ~P.t !' •• -_§g_gJ gJ..~. $ .~.CTJ. ~ ~.§ .. -·········· --.................. ·-. -... -·-·····-······------------··· ---···-- ..........• 
PETITIONER'S ADDRESS 

' 
~worn and subscribed before rnc this .... J!.l?.t ..... day of --~~Y ......... ~ ....................•.• , 19 ... 8.0. .. .. 

...... m.:~?i445f :!.!!::. .............. -·----·-----~-
y ,1T AY./,; 'O,~r,rf!i:11 . .. 
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,. PETITION Court File No ..... t£.f§1:.-: .... t'l.ftf:::/..:. __ _ 
fl 

Commonwealth of Virginia 

IN THEJUVENILEAND DOMESTIC RELATIONS DISTRICT COURT OF THE ~COUNTY OF 

...... _ ....... H~RY ....•...................................................................................... ··---···-............ --·---..... ····--·---··-..... --··----··-____ _ 

In re a Child under eighteen years of age, to wit: 
SEX: 

JeCF 
} • CHll..0"5 NAME: 

PATRICIA LEE CRKvlS 
2. DATE OF BIRTH: 

8-6-77 
J. AGE: 

2 
4. CHILO"S AOORi:S°s-, ------ --··-------- ·-------·-- ··-

C/Q Henry County Dept. Social Services 
---s·---F--A·T_H_E·-R-.5-NA_M_E_A_N_O_AO_O_R_E_S_S_; _____ ._ ··------·-·-- ···--··------------------------f . 
i---.,--..--R'"""obert Lee Crews4-d.ec.eas..._e_d...._ ____ ····-----------------'-------1 6. MOTHER"S NAME AND ADDRESS: 

i--,,,,__ ___ H_estel1e WilSQ.I]. ..... C~~W§_JU.chards_cm_,..--'Se_e_l1ar\t Ann C:r:ew ........ ~----------t 
7. ~/LEGAL CUSTODIAN _ _~,,._ANO AODR~ 

Henry County Dept. Social Service~. Bet+.v Wno1nl"ini:rP 
8. SPOUSE OF .JUVENILE AND ADDRESS: -

1---------.-----------·------------- -·----··------------------------t 9. OTHER<S> AND ADDRESS<ES>: 

Jesse D. Richardson, See Mary Ann Crews 

10. Child held in CUSTODY 0 Yes XJ·No 

11. Place .of Detention or Sh eltcr Ca re ................... ···--·····-·· ···---·------·-------·-----.......... ·--------···--·-·---····-·-··-·····------·-· 

12. 
Date and Time Date and Time Placed 
T akcn into Custody 13

• m Detention or Shelter Care 
. ·-------·-1----------1---······- ....... m. ·--····---1---··-----1-------··- -·-··--- .............. .. 

The undersigned petitiom:r respectfully represents to the Court to the best of ~her knowledge, information 
and belief that the above named child 1s within the purview of the Juvenile and Domestic Relations District Court 
Law in that, within,this~/county, the child: 

--·-·····---·--!~<?.~~---2~-~-~~-~Y.-.~~§ __ _g!'..~1~9-... t9 ... th~.Jie:o.r.y. .. Collll.ty. .. Depar:tmen.t .. o£ .. SQe-i-a1---·-·······--

-·-··------·---e~EY~-~~-~--J~.::s§:::7.?. .. !'.~g_~.-ir.~.§. .. Plg_c;J~.mff!1t~-in-~p.ermanen:t. .. custody ... wi;th ................ :-···· 

--·······-----·~-~-~-~-~~-~~~E: .. ~! .. :l:!:J:~ .. Jl~!'.~!!:!;_§ __ !'._~§J__g~-~---~j,._ght..§-'-----16-.L':".24J_ .. AJ.i-.......... - ............•........• ~-· 

................................................................................................................................................................................. ---··-····-··----------------------------·---·--- .. --......................................................................... --.. 

' . . .... -.. -- ...... -............. -..... -.... ---....... -..... :" .......... -.. .; -.... -- --- ... -.. ----- ....................................................................................... __ ........................................................................................... -.......... -.. -.................................................................. ---· ............. .. 

... .. .. ....... .. .. ... .. .. .... -....... --- -· ..... -.... --......... -.. --- .... -- .... ----.. -.. -.. ---- ................. -·-·------ ........ -..... ---------....................................... -.. -......................................... -.......................................................................... -............................................. -

.................................................... -........ -- -~- ................................. -............................................................................................................ _ .................................... -........................................................................ -............................................................................. ... 

The information in the following items 1s riot known to the petitioner: 

No. . ..... -----. ____ . _____ ..•.......... _____ .... ___ . __ ..... ___ ... -----·-_ ... 
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\VHEREFQRE, your Petitioner prays: That proper process issue; That said child and the persons having 
his/her custody and control he summoned to appear before this Court; and That this Court enter such orders. and 
judgements as the Court deems fit and proper in accordance with the Jaw and which will serve the purpose and 
intent of the Juvenile and Domestic Relations District Court Law .. 

............... 7:::31.-::§Q __ --···· -·-·-·········-·-······ 
DATE . ':' ... J3.fil~t-·G,Lx.~.<"'~~-':-~.(q, ~- ) ................... . 

PETITIONER'S SIGNITah~.....-.. 

Betty Wooldridge ................................................................................................................................................................... 
PETITIONER'S NAME IPRINT OR TYPEI 

Henry County Dept. Social Services 
..... -.... -•. -.. -- -.... -• -• • • • .. .. . ·1- -.... -..... - .......... -...... -............... -..................... --~ ... -............................................................................. • ....... -·.---- .................................................................................................................................. .. 

PETITIONER'S ADDRESS 

Sworn and suhscribcJ before mL' this ...... .3.ls.t ... day of .. July ......................... ~ ....... , 19 ... §.~L .. 

................. ~:::Jd.L~<$?'~~---·············· 
. !i·lTA!,f/ OFFICER . , ...................................................................................................................... , _ ............... ~. -

TITLE . . . ' ~ .. ·,_:.: 
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'( ' ' f1 

Pl:TITION Court File No. ··-1-/J:..';;3.:::_L:_ 
Commonw~lih or Virgln1a 

IN THE JUVENILE AND DOMESTIC RELATIONS DISTRICT COURT OF THE£156¥/COUNTY OF 

··············-~-~3:1 ................................................................ _ ............................ _ ........................ _ ...................... ________ _ 

In re a Child under c:ightec:n years of age, to wit: 
} • CHILD"S NAM£: 2. DATE OF BIRTH: 

HOSIE FAYE c~~---··----------·-· -· ·----~a~.2-76 
4. CHILD"S ADDRESS: 

3. AGE: 

~ 

SU: 

~F 

s. C/O Henry Coun~~~pt~....Q..~ial Seryj.~=e=s-------~-~---~---1 
FATHER"S NAME "'NO ADDRESS: 

1--___ R_obert Lee Crew~__P-~cel:!._seQ. ____________________________ --1 
6. MOTHER"S NAME AND ADDRESS: 

1-------Hestelle Wilson___g_:i;:-_~.!".§_~c_h~.Q.so:q_, ___ S_ee ~@IT Ann Cre· . .-,,..r....._s _________ ~ 
·7. ~/LEGAL CUSTODIAN ~~~ANO ADDRESS: 

Henry County Dept. of Sociai Services. Bettv Wooldrids:e 
8. SPOUSE OF JUVENILE ANO ADDRESS: 

!------------·---··----·---- --·-··-----------------~---i 9. OTHER1$) ANO ADDRESSIESl: 

Jesse D. Richardson, See Mary Ann Cre·ws 

10. Child hdd an CUSTODY 0 Yes ~ No 

11. Place of Detention .. or Shelter Care ········-·············-····-···-··---··-····-·-·····-···-·······-····--·-···-~-·-···..:. ••.••. 

12. 
Date and Time Date and Time Placed 
Taken into Custody 13· in Detention or Shelter Car~ 
.........• / .......... / ............ . ....••. m. ...•••..•• / -----··--!---······· . •••••. m . 

The undersigned pt:titioner respectfully represents to the Court to the best of ,Wher knowledge, information 
nd bdief that the above: named child 1s within the purview of the Juvenile and Domestic Relations District Court 
aw in that, within thi~ ~county, the child: 

.............. ~~~-~~~---~~-~-~~.9:Y. .. .1!!~§ ___ gr_~1~9. .. .'~Q ••• :th~L~~---CoJJn.ty_.Depaxtmen.t--o.f. .. £<:>G4.-a1···········-

............. ~~-~~-?._~~---~~-::~~-::?.§ ... ~~-g~~_r.~-~--J?J.~£~m~m~ .. .;i.It.;Q.~rmanen±. .. cus.todYl<titb.------····-·········­

............. ~~EIE~E:~!=.~~~---~:! ... ~E:~ .. P..~!..~-~~-~---!'-~§:i:.<:1Y§J: ... r.i&lt..s.A. ... ..l6 . ..l::-.24J,. . .Alj. ..•..••. ----·······-···-····~· 

............................................................................................... -.. --.. ------··--·-·······----------···------·---········-··-········--·········------------------------

.......... -........................... -.... -................. ---~- ................... --·-............................... ···---·· ------------------·-----............ ;. ............................... --...................................................................... ·- .. 

.............................................................................. ;. ............................................................................................................. ________________________ ............................................................ _ ..... _ ....................... ______________________________ _ 

.. - ....... -7-- ..................... - ............. -- ................ --~ - .. ----- - .............................. --- ........ ·- .. -- ................................................................ ---.................................. -- - ..................................................................................... --- ................................................... -- ...................... ... 

he information 1n the fullowinl-! items 1s not knr.wn to the pt:titi1mcr: 
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No . . . .. .............................................................................................. . 
WHEREFORE, your Petitioner prays: That proper process issue; That said child and the persons having 

his/her custody and :control be summoned to appear before this Court; and That this Court enter such orders and 
jud~emrnts as the Court de.ems fit :md proper in accordance with the Jaw and which will serve the purpose and 
intent of th-e Juvenile: and Domestic Relations District Court Law. 

············ ... 7.::-3.~::--~Q ............................. . 
DAT~ 

~: .. ~~----~f d:~~Ql..0~---·················· 
PETITIOHl!.R·s SIONIT~····· 

...................... ~.~~~X. .. ~~'?.2~-~r.J.~g-~·-···········-········ 
PETITIONER'S NAME <PRINT OR TYPE> 

Henry County DfPt. of Social Services 
• • • • • • • . • • • • • • • • • • • . • • • • • • • • •• • • •• • • •'" • • • • •• • • • • • •'" • '"• •• ••• o>••• ••••O•••~ •'"' • • • • ....................... ••••••••• '"'"' '"'•• • • •• •••• •• •••••••,•••••••••••••• •••••••••••••••••••••••••••••••••• •••••-• 

PETITIONER'S ADDRESS 

Swdrn and subscribed before rm: this ....... JJ,§.t. ... day of ..... clYlY. ...•.......•......•........... , 19 .... 8..0 ... . 

............ H..t<.ta. ' _i~~~~---······-·········­
INT \~~ OFFICER. 

... ··-·-·--············································-·-···········--

oc6 

,4.r _ Utii&Zt.«k--.4$ .. . .&¥ .. 



Form No. JC-4 CI.aw of 1950 t ..iendments thereto) 

Virginia: 

COMMITMENT 
FOR ADOPTION 

( . 
Ju1'.1 • Ale Docket No •... E.T::-l45J,;.-:-l .......... . 

In the Juvenile and Domestic Relations Court of ... :[~-gx ... 9.£..~ty _______ .i._ ____ ~···-. _____ ; 
I 

WHEREAS,.,__ ___ P_a_t_r_icia Lee Cre,·rs __________ , a whi ta-colored (check) child or 

minor__.3..___yeara of age, born AW?,ust 6, 
I 

, l~-11, was on__ No-~be.=F'-1§.,__.:__, 19..§.9_, 

brought before me, ___ J • Eng!.~~E- Fo_:r_.d_. ----~--• ··Judge-::--..Aasocbmtiudgo of the Juvenile and 

Domestic Rela.t.ona Court oL 
: Henry County . · . · · · · - . · · 

----· ~------·--,--·· , Virginia, upon a peti Hon in writing, 

'verified by oath of~. Betty Wooldri§.ge · , who ls a probation officer-law enforceme.nt 
.. . :-· . Henry County Dept. of SociaJ. Services 
officer-a repuitable person, alleging that said child or minor comes within the purview of the Juvenile· 

and Domestic ~lations Court law of 1950, and amendments thereto, in that said child or minor did/is· 
. . . 

is in n~ed to have-" her custody placed in ne:ima.nent custody with termination of the 

___ _ya~~nt~lresidua.i rights. 

-----------j-.------------------------------------------.,.-----------·------
WHEREAS, The provisions of the Juvenile and Domestic Relations Court law of 1950, and amendments 

thereto, have been duly complied with in assuming jurisdiction of said child or minor: 

Now. THEREFORE, The Court having heard the evidence upon said petition and being of_ the opinion 
that the said child or minor comes within the purview of the aforementioned law doth so adjudicate, 
and doth order ~-hat the said child or minor be committed and doth hereby commit said child or minor 

to the ___ He~ County ·D<;::p_!!?~z:!_ of Social Services 
an agency appro:Ved by the State Board of Welfare and Institutions for the care, etc., of children. 

It further ,appearing to the Court from proper studies heretofore made that it is for the child's best 
interest and tha~ of the State that the child be separated permanently from its .... p.ar.ents.-... -., the Court 
doth so adjudic~te and the said agency shall be free to make permanent pla.ns for the adoption of said 
child. 

Given und~r my hand and seal, 

1i.PPE.AL:2D HOTED lBY HESTELLE W. CRE\!S RICHtillDSON 

CJ- 007 



Form No. JC~4 <Law of 1950) ·' iendments thereto) Ju{ 'le Docket No •. lIJ-:-1455-:-1 .. ·----·-·· .. 

Virginia: 

-=============================-

COMMITMENT 
FOR ADOPTION 

HenrJ Cou..'1ty 
In the Juvenile and Dome.stic Relations Court of .. --,.--····---··· ···------------

WHEREAS,.:- Mt~.rv Anu Cre~ .. ·s ----------• a white-colored (check) child or 

m1nor-....._7 __ years of age~ born Ap:r.;t,l ?. , 19~, was on __ N ..... o...,v.eni]ler 18 a I 19.liCL~ 
. : . : . . 

brought before .me, ____ J !.-~li?.h-_Ford- · _ ____:_; Judge-Assooial:EPfuaqi of the Juvenile and 

Domestic Relations Court of __ s""ru:-~ ... r...-.C-.om_n==t.-.~.._r ____ _ .... , Virginia, upon a .pell Uon .in writing, .·. 

verified by oath of_ Bettv Wooldxi<'be · • · · ; who ls a probation officer-law enforcement 
...... ~i··_:.' .:-

Henry County Dept. of Social Services · , . 
officer-a reputable person, alleging that said child or minor comes within the p~rview of the Juvenile •. 

and Domestic Relations Cour~ law of 1950, and amendments thereto, in tha·t said_ child. or minor did/is 

is in need to have her. custod:•r placed in ;Jerrr.Gnent custody with termination of 

the ~a.rentd residual riehts. 

WaEREAS, The provisions of the Juvenile and Domestic Relations Court law of 1950, ·and amendments 
thereto, have been duly complied with in assuming jurisg.iction of said child or minor: 

Now. THEREFORE, The Court havinq heard the evidence upon said petition and being of the opinion 
that the said child or minor comes within the purview of the aforementioned law doth so adjudicate, 
and doth order that the said child or minor be committed and doth hereby commit said child or minor 

to the. ___ ~en:rY. County D:part!!!er_:~-- of Social Services 
an agency approved by the State Board of Welfare and Institutions for the care, etc., of children. 

· It further appearing to the Court from proper studies heretofore made that it is for the child's best 
interest and that of the State that the child be separated permanently from its .... --ua.rent.s---· the Court 
doth so adjudicate and the said agency shall be free to make permanent plans fo( the adoption of said · · 
child. · · 

Given under my hand and seal, thls_. __ 1_8_t_h __ 

APPZ!U..:Z:O NOTED BY HESTELLE W. CREWS RIC ' 

/~,-
f)08 

-------[SEAL} -
AiiO'c1aTq.~ 
omestic Relation&· Court. 

; . 
.. l.. 

? --
' . _--, ... , 

: _·· ... , .. ·. 



Form ~o. JC-4 CI.aw ol 1950(. iendments thereto) Ju~"' "le Docket No •.... ff·!."'.'J.45'.3::-l .. _ ..... ========================'--'===========================-

Virginia: 

COMMITMENT 
FOR ADOPTION 

In the Junenile and Dome.stic Relations Court of . . ·--!.!~~.r-9.s>~~":l..~-----~--

WHEREAS ._..F.Dsi e "'fi'.,,1.!.a.f...,..e'-'s 
I I . 

minor-4 __ y~ara of aqe, born.___.A_u_,,311 __ s_t_2 __ , ___ _ 

---• a whi ta-colored (check) child or 

19~, was on Nov~r 18.i__, 19 80 ·, 

brouqht before me, _ ___:!.._~~~~-Fo~~ ·-·----• Judge-:A"ssactcmodudqac of the Juvenlle and 
I 

Domestic Relati~ns Court of Henry County . . ~--I Virqinia, upon a peti Uon in writinq, 

'verified by oath of~_!!.e_..1._"'ty __ i_-To_o_l_dr_i_dg_· __ e_· ---·----•who is a probation officer-law enforcement· 
, · 

offioer-a.repu~able person, alleging that said child or minor comes within 'the purview of the Juvenile 

and Domestic Relations Court law of 1950, and amendments thereto, in that said child or minor did/is 
. . 

is itj. need to have her custody placed in pei"m.anent custody with ·termination of 

the na.rents'residual rights. 

WHEREAS, The provisions of the Juvenile and Domestic Relations Court law of 1950, and amendments 
thereto, have been duly complied with in assuming jurisdiction of said child or minor: 

I . """" . 
NOW, T~ORE, The Court having heard the evidence upon said petition and being of the opinion 

that the said child or minor comes within the purview of the aforementioned law doth so adjudicate, 
and doth order that the said child or minor be committed and doth hereby commit said child or minor 

to the .. -- He~lry· CountJr ~-~-~tm~_::~ of Socia.l · Services ·-------·--­
an aqency approved by the State Board of Welfare and Institutions for the care, etc., of children. 

It further appearing to the Court from proper studies heretofore made that it is for the child's best 
interest and that of the State that the child be separated permanently from its .... p.ar.ents ........ ,, the Court 
doth so adjudtcaite and the said agency shall be free to make permanent plans for the adoption of said 
child. . 

. 18th . Given und~r my hand and seal, th1s _______ day o~-· _,,.._ 
' 

APPEAL NOTED BYi HESTELLE ~-f. CREJS RICHARDSON 

/!.-
009 



NOTICE 

PLEASE TAKE NOTICE that on the 15th day of January, 

1981 a~ 11:00 o'clock a.m. or as soon thereafter as- counsel j 

may be heard, I shall move this Court in the chambers of the 

Honorable Frank I. Richardson, Jr., Judge, Martinsville 
I 

Municipal Building, Martinsville, Virginia, for entry of an 
I 

Order a(warding me custody of my infant children, namely; 

Mary Ann Crews, Rosie Faye Crews and Patricia Faye Crews. 

This the 25th day of November, 1980. 

HESTELLE CREWS RICHARDSON 

Counsel 

Fred D. Smith, Jr. 
218 East Main Street 
Martins~ille, Virginia 24112 

CERTIFICATE 

. A true copy of the foregoing Notice was mailed this 25th 
day of ~ovember, 1980 to Mr. L. Dale McGhee, P.O. Drawer C, 
Bassettr Virginia, 24054, counsel for Henry County Department of 
Social Services. 

01-0 

. _J_ Z:#GJA . A t 



ORDER 

//,,/;?'~/ 

On November 18, 1980, the Henry County Juvenile and 

Domestic Relations Court terminated the residual parental 

rights of Hestelle Wilson Crews Richardson, natural mother 

of Mary Ann Crews, Patricia Lee Crews and Rosie Faye Crews, 

and placed permanent custody of said infants to the Henry 

County Department of Social Services, with full right and 

authority to place the children for adoption and consent 

thereto.: This order was appea_led by the mother. On 

January 15, 1981, the mother, Hestelle Wilson Crews Richardson 

appeared in person and by counsel, Fred D. Smith; the petitio­

ner, Henry County Department of Social Services was represented 

by couns.el, L. Dale McGhee; and the infant children were re­

presented by counsel, R. Reid Young, III. 

After hearing the evidence ore tenus and reviewing 

the record in this cause, the Court doth find by clear and 

convincing evidence that Mary Ann Crews, Patricia Lee Crews, 

and Rosi~ Faye Crews, are neglected children; that it is 

in the b~st interest of said childr~n for the residual.par~n-

tal rights of Hestelle Wilson Crews Richardson to be terminated; 

that the neglect suffered by these children presents a 

substant~al threat to their life, health and development, and 
' 

it is not reasonably likely that the conditions which resulted 

in such ~eglect can be substantially corrected or eliminated as 

oi1. 



allow the children's safe return to their mother; that the 

mother has not responded to or followed through with appropriate, 

available, and reasonable rehabilitative efforts. on the part of 

social, medical, mental health, or other rehabilitative agencies 

designe~ to reduce, eliminate, and prevent the neglect of the 

children, and the best interest of the children would be the 

termination of the residual parental rights of Hestelle Wilson 

Crews R~chardson, it is 

ORDERED that any and all residual parental rights of 

Hestelle Wilson Crews Richardson in and to the three children 

be and the same are hereby permanently terminated. 

, It is further ORDERED that the legal custody of the 
I 

infant children, Mary Ann Crews, Rosie Faye Crews, and Patricia 

Lee Crews be and the same is hereby vested in the Department of 

Social Services for the county of Henry with full rights and 

authority to place the children for adoption and consent thereto. 

The objection and exceptions of· Hestelle Wilson Crews 

Richard$on, made by her attorney, as being contrary to the law 

and eviaence and the other objections and exceptions as set 

forth i~ the record are noted. 

ENTER : J./ )::? ~ ~ J 

_--,. Q J'RJr, ¥ ,~ ! . ,'. (\ . 

---~"' L · .. , ~~P--~ !. 
- Judge ,/X 

Entrr,6 r~que}/',edibvf, ~ JJ~//,CJW~ 
Dale NcGhce 

Counsel for Petitioner oi2 
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R. Reid Young, 1II 
Counsel f or._Mary Ann Crews 

Seen ~nd objected to: 
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ASSIGNMENT OF ERROR 

The Trial Court erred in entering its Judgment 

orde~ granting the Department permanent custody of the 

infant children and terminating residual parental rights 

of the Appellant in that the Department failed to meet 

its tjurden of proof under Section 16.1-283(8) or Section 
I 

16.1~283(C) of the Code of Virginia. 
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IN
1

CHAMBERS: 

(Witnesses are called and sworn.) 

THE COURT: Mr.· McGhee, this is the 

Hestelle Crews Richardson Case? 

MR. McGHEE: Yes sir. 

THE COURT: Which involves three childre.n? 

HR. McGHEE: Yes sir. 

THE COURT: Do you want to gi.ve me a 

summary of your position or just go 

ahead with the evidence? 

MR. McGHEE: I think it's pretty well set out in the 

divorce. We asked 

THE COURT: Tell me what specific 

grounds you intend to seek? 

Are you proceeding under more than one? 

MR. McGHEE: It would be under 283(b) Item C and 

al~o (c). Also, under C, basically the position is that 

the children were originally placed with the Henry County 

Department of Social Services for neglect and abuse and since 

that time, the parent has not - plan was prepared by the 

Department and the parent has not ma.de progress toward 

complying with it in order that the children can be returned 

and due to the time, involving the age of these children, it 

is. the Department's position now to terminate the parental 

rights of the mother because of the failure to make any 
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prdgress toward correcting the conditions that would permit 

the children. to be returned to the home. Mrs. Anderson has 

prepared a report. Mrs. Anderson, if yo.u would just br::i.efly 

ruq through this case from tr.e point that custody was 

awarded. 

2 

The first witness, BETTY ANDERSON, having been duly 

sworn, testified as follows: 

DIRECT EXAMINATION - QUESTIONS BY MR. McGHEE 

A. We received temporary custody of Rosie F::.ye Crews 

a.ndi Patricia LE!e Crews on November 28, 1978 and then got 

cu~tody of Mary Ann Crews on November 30th, 1978. And, since 

th~t time I've been. working with the mother in a chance to 

return the kids back to her. For a period of time she did 

real well, she worked really hard, was trying to get the kids 

back. December of 1979 she was in a situation where we were 

fe~ling ·very confident that she would get the kids back and 

then following that she showed no interest from December to 

May. We had no contact with her. December of '79 to May 

of '80. Several attempts were made to try and get in touch 

with her and there was no response. Appointments, she did 

write ·one letter, she said, "Please schedule me an appointment", 

wh~ch I did. I notified her of that and she did not keep 

th~t appointment. And, between May and this time I have 

le1t Mrs. Richardson know that we were going to have to make 

0:18 



3 

some other plans for the childre-.n if she could not provide a 

pldn because they were really in need of permanence at this 

po~nt in time. In the meantime she has married Mr. Richardson 

and we also have a lot of confluence about his ability in 

par~nting. He was previously married and there's some question 

abdut whether there was a divorce from that first wife. He 

al$o has some type of nervous disorder which we are a little 
I 

corl.cerned about. We don't know how that may affect his parenting 

ability. And, their renting situation at this time is a concern 

I 
to:us. 

Q. What the basis of the original placement 

by the Co~rt with the Department? 

A. We received a call from the emergency room at 

I 

the hospital stating that they had a child who was severely 

br\lised and we went to investigate. Mrs. Crews, at that time, . 

Mrs. Greys gave us several different stories as to how the 

bruises had gotten on the child, and we couldn't pinpoint what 
i 

thie cause had been, so we requested emergency custody at that 

time and the children were removed on that date. We later were 

told, it was in the office, two other workers were told that 

Ra)Ymond Crews, who was her brother-in-law that.she was presently 

living with had put the bruises on the children, and he was 

' laiter convicted of that charge, charge of child abuse. 
I, I 

Q. I believe you have some photographs? 

A. Yes, sir. 
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MR. SMITH: I object to the photographs. There's 

no allegations this mother placed any of this on this child, 

and :there's no evidence of that and I object to the introduction. 

THE COURT: I overrule the objection. 

I feel like they were in her custody 

at the time that this was done to 

them, so I wculd like to see them 

for whatever value they are. (The 

Court views photographs.) 

All right. 

Q. Mrs. Anderson, I believe you also have some 

up :to date or current, recent, photographs of these children? 

A. Yes sir. 

Q. ·where is Mrs. Crews or Mrs. Richardson now 

residing? 

A. Her present home is out toward Irisburg, the home 

there is jointly owned by Mr. Richardson and his brother, 

I understand. It's a four room house. They have one room set 

up for the children if the children were· to be returned, which 

has three beds. It's a small space but the four rooms are 

adiequate space. Our concern, there's no running water, 

nq plumbing and an out house is in the back. Mrs. Richardson 

has said that she thinks she will be able to work with that 

situation but we're a little uncertain of that, with no 

running water to bathe the children. 
020 
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Q. Since the time that the children have been with 

the Department, has she made any contribution toward their 

support? 

A. No.support has been paid. She was ordered at 

' one. time to put the children on her insurance policy when 

she! was employed at American and she only remained at that 

job several months, as I recall. 

Q. Where is she employed now? 

A. She's not presently employed. 

; Q. Do you know when she was last employed? 

A. From October, 1979 to January 22, 1980 she 

was employed at American Furniture. 

Q. The father of the children you indicated was 

deceased? 

A. That's correct. 

Q. In other words he was a victim of a homicide? 

A. Yes, he was killed by Hrs. Richardson's brother, 

Archie Wilson. 

Q. How long ago had this been before .she moved in 

with this brother~in-law? 

A. I'm not really sure of the period of time. 

Q. At the time the Department was awarded custody 

of· the children, who was living in the house with them, other 

than the mother and the children and her brother-in-law? 

021. 
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A. That was it. They were in a trailer, wit~h the: 

brother-in-law, Mrs. Crews and the three children. 

Q. Now, what plan did you prepare to work at that 

time with Mrs. Crews to return the children to her custody? 

6 

A. We explained what needed to be done, get a suitable 

horn~ and how to provide for the children financially, as well 

as 'learning some parenting skills, that we felt like maybe 

she; needed some help with. We made resources available to her 

which we had which were counseling, she was to report to the 

Vir!ginia Employment Commission, Vocational Rehab. was discussed, 

she went through sotne mental health counseling, was referred 

to the Virginia Legal Aid for assistance ~ith the legal problems 

she was having getting the children, she was referred to the 

Health Department, was also referred to adult education 

classes and rental assistance to help her in locc--ting a place. 

MR. SMITH: Where did this break down? 

A. December of '79 apparently something occurred 

th~t apparently became more important or kept her from being 

in touch with our agency to further these plans. 

Q. When did you hear from her again? 

A. May of 1980, would have been ---

. Q. During that period did she visit with the children? 

A. No sir. 
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Q. Had no contact either with you or with the 

children? 

A. No sir. 

MR. McGHEE: Answer questions for Mr. Smith 

CROSS-EXAMINATION - QUESTIONS BY MR. SMITH 

Q. You've indicated Mrs. Richardson complied with 

the plan you prescribed until December of 1979? 

A. Yes sir. 

Q. And you have no contact with her until April or 

May? \' 

A. That's correct. 

Q. And that's about the time you all were instituting 

proceedings to terminate parental rights? 

A. This is when they began discussing it with 

Mrs. Richardson. 

Q. What was the date you all filed your petition? 

A. I don't even have the exact date with me. 

It was several months following that we continued to let 

Mrs. Richardson know that this was the plan we were going to 

h~v.e to pursue unless she could show that she was legitimately 

concerned and willing to provide and she did not do that during 

t~at period of time. 
' 

Q. Did she make it known to you all that she was 

without transportation, without means ·to make 'phone calls 

during that period of time due to a change in her living 

arrangements? 02~ 
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. ! 

A. Three, she telephoned in May - I'm not sure 

I uinderstand your question,. 

Q. In December of 1979 to May· of 1980? 

A. She stated that in the pa~t hearing but we felt 

she could have gotten in touch by telephone or letter, she did 

get in touch by telephone in April. We felt that she should 

have made. some effort to contact the Department. 

MR. SMITH: That 1 s all thE: questions I have at this 

time. 

QUESTIONS BY R. REID YOUNG. lII 

Q. Mrs. Anderson, isn't it true that Patricia, the 

yo1ungest child had a severe problem at one time for failure 

to: thrive or inability to thrive? 

A. Yes sir. 

Q. And that the Public Health Nurse worked with 

Mrs. Crews at that time in efforts to show her, or give her a 

schedule on which th€~ children would be better fed and better 

cared for? 

A. Yes sir, she worked with th~m real closely 

fior a period of time and the child was finally put into the 

hospital in Charlottesville, prior to that she had not gained 

any weight and had not made any progress since February 1st 
I . 

and they fe 1 t the~re were problems within the home.· 

MR. SMITH: I object to tha.t. I want to object t:o 

024 



9 

aliL of this. The Public Health Nurse is not here to testify 
I 

to any of this. This is not included in the report. 

A. She was supposed to be here. I called and 

she was subpoenaed, but there was some confusion with the 

sulpoenas getting to Pittsylvania County. 

THE COURT: I'll sustain the objection 

at this point. 

Q. Did Mrs. Richardson ever indicate to you that 

she wanted someone else to care for t-e children? 

A. She has related to me that if she could not 

get the children who she would not want to have them. She has 

dilscussed that with me. 

Q. When the allegation of child abuse was made, 

isn't it true that Mrs. Richardson at first denied to you having 

ajy knowledge of what happened to Patricia, the youngest child 

I th'.at was abused? 

A. Through an agency representative she did. She 

denied knowing what the causes were. 
I 

MRS. SMITH: I object .to that. Representation wasn't 

to Mrs. Anderson, that's hearsay. 

Q. Did she ever make any statement to you, 

Anderson, as to who inflicted these bruises on the child? 



A. Yes sir, she told me that Raymond Crews 

d i:d. 

Q. Did she indicate to you anything that she 

d i-d t o p r e v e n t th i s fr 0 m o c c u r r in g o r w h at s h e d id t o 
I 

I 
al!leviate this problem that existed within the trailer? 

A. She was aware that the bruises were there 

and that it had occurred. 

Q. How was Patricia -- Patricia is the child 

in
1 
the picture that you're holding right there? 

A • Yes. 

1 0 

Q. How old was she at the time these bruises 

were inflicted? 

A. One. 

Q. One year old? 

A. Uh-hµh. One and several .months; one and 

th.ree months. 

Q. Since the Court 1 or Department of Social 

S e1 r v i c e s r e c e iv e d p 1 a c e m e n t w ha t h a s b e e n th e r ea ct i o n 

of the children when they have .s e en their m ot he r ? 

A. The children previously we.re extremely 

. u Pl s et by v i s it a ti o n • Th er e w e r e t e m p er t a n t r u m s , 

excessive crying for several days, regressing with 

b e;d wet t in g . The most recent vis it f o 11 ow in g the C cu rt 

Hearing we did arrange a visit for the children with the 

m ?ther. This was December 4 of 1980. The children, 
026 
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e$pecially Patricia, did not recognize their mother at first. 

The older child did. There v;as no reaction in.leaving. 

The children did not get upset, did not react. They 

erijoyed their visit. They had a nice day playing in 

t h e p a r k , bu t they w e re n o t u p s et u p on 1 ea vi n g . T h er e 

was no bedwetting or the previous problems. 

Q. Would you relate to the Court the present 

environment that these children have? 

MR. SMITH: That's irrelevant. The present 

foster home, what the condition there is, is irrelevant 

to this proceeding. 

MR. YOUNG: I respectively submit that it is 

a very relevant question. What the Court is looking at 

I 

is what is in the best interest of these children in 

1 i:g ht o f a 11 th e a t t e nu at i n g c i r cu rn s t a n c e s . 

MR. SMITH: The agency can't make any 

guarantee where these children are going to be. 

THE COURT: It's all right for her 

to tell what she observed. The 

difference in the children before 

and now. 

A. Well, I have pictures of the children at 

pr cs en t if that is of inter e st to the C o u rt , for w ha t 

th;at 1 s worth. Mary Ann, the oldest child, has adjusted 
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exitremely well and she is a very good student in school. 

Rosie Crews is in daycare. She has also adjusted 

e~tremely well. 

THE COURT: What was the oldest 

child's, Mary Ann's, school record 

before placement in the foster home? 

A. She was not enrolled in school before this 

because she would have been in kindergarten. It would 

have been at the beginning of her schooling. 

THE COURT: She wasn't enrolled 

because she wasn't old enough or 

because 

A. I think that's correct. I'm not certain. 

THE COURT: She was born in 1 73, 

that would make her seven years old 

now and you've had her for two years. 

All right. 

MR. YOUNG: I have no further questions. 

THE COURT: You testified that you 

have some question about the present 

marriage arrangement between 'Mr·. 

Richardson and the mother of the children 

What is that situation? 

A. Our agency records indicate that Mr. 
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I 

R ilc h a rd s on w a s p re vi o u s 1 y m arr i e d to t w o w o m en • Th e 

first being a Mabel Powell; the second being a· Lillie 

wlgner. Our records of Lillie Wagner show th2t --

there is a letter. stating that she was never legally 

married to Mr. Richardson because there was no divorce 
I 

f olr Mabe 1 Powe 11. 

Mr. Richardson has been unable to show us 

ot he rw is e. 

MR. SMITH: Your Honor, I object to that. It's 

a burden on the department to prove this marriage is 

il egal. 

I 
J 
i THE COURT: We have enough pre-

sumption anyway. Do you know that 

they are married? Do they have a . . 

marriage license? 

A. They hav3 a marriage license. 

THE GOU RT: All right. You stated 

that Mr. Richardson has some mental 

problem. 

A • A n er v o u s d is 0-td e r . I • v e writ t en th e Veteran s 

Administration; 

c1rning that. 

I 
I 
I 

r-1 v e n o t . g o t ten a n y i n f o rm a t i o n b a c k c o n -

THE COURT: Well, just tell me as 

much as you can about what you know 

029 
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about his condition or what you 

have observed of him during this 

perio.d of time.?· 

A. Only that he has been extremely nervous 

at times, f.'..nd that the pressure of three children that 

age could be a little too much for him to handle. I 

re~l.lly don 1 t know. 

THE COURT: Well, what does he 

do? Does he work, stay at home 

what? 

A. He's employed at Doyle but he's had an 

accident and the time I have had exposure with him he 

has been out of wcrk due to an injury that he received. 

THE GOU RT: Is he providing support 

for his wife? 

A. I'm assuming so. 

THE COURT: And how has the mother 

presented to you how she would 

support these children if she had them? 

A. Mr. Richardson would help with that and the 

children draw Social Security benefit3 from their father's 

death, and she feels that with that extra amount of money 

she would be ·able to support the children. 

THE COURT: What has been her rea-

s o n i n g f or n o tOb e i n g a b 1 e t o w o r k 
03 



mernt. 

while the Department has had the 

ch'ildren? 

15 

A. She· states she's been unable to locate employ-. 

THE COURT: Do you know if she's 

tried? 

A. I think she has tried up to a point, but then 

the last several months I'm not certain. In the past I know 

that she did. 

abuse. 

THE COURT: All right, that's all 

the questions I have. I do want to 

ask one other thing: You testified 

that the youngest child, Patricia, 

you found signs of abuse. Did you find 

any signs of abuse on the other two 

children? 

A. Only signs of neglect, not signs of physical 

THE COURT: All right, tell me what 

you consider neglect and what you 

found. 

A. The children were very dirty. It was November, 

it was very cold that day, the children were not properly 

clothed. There are pictures to show that I think 
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within that group. They were hungry. When we picked 

up Mary Crews she had not eaten, she stated that she 

wt:Js very hungry; and they had no: stable living situation 

at: that time. These are the things that we would con-
' 

sider neg 1 e ct . 

THE COURT: This is the time that 

she was living with her brother-in-

law? 

A. Yes. 

T HE C 0 U RT : A 11 r i g ht . D o y o u h a v .e 

anything else? 

RE C R 0 S S .E XA M IN AT I 0 N :- QUE ST I 0 NS BY MR • SM ITH 

Q. At this point and perhaps for some period 

o~ time you don't have any information to lead you to 

believe that Mrs. Richardson has any problem with the 
i 

Crews family? 

A. She requested they have no contact with 
i 

th;e children. I know that there is still a problem 

there for sure, a conflict. 

Q. WeH, if they are ever together, but as long 

as they are separate there's no problem? 
I 

A. I don't know that I can really answer that. 

Q. Well, the Department has involved the 

Rctymond Crews in the allegation that he abused the 
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children and Mrs. Richardson has indicated to the De-
• ! 

partment that he did. strike the chi}d, Patricia. Did 
! 

' 
thie Department have any information at an that Mrs. 

17 

Crews has now, or Mrs. Richardson has now solved the 

problem with the Crews• and is now out of that family 
I 

s it u at i o n a n d a w a y fr om it ? 

Ao That much is settled but our ·concern is not ---

Q. I just want you to answer my question: You 

dqn't have any concerns at all C:tbout the Crews• family 

I 

being any problem to Mrs. Richardson at this point? 

A o N o t :a t t h e p r e s e n t . 

MR. SMITH: That's ell I have. 

MR. McGHEE: We Rest .in Chief. 

MR. SMITH: I'd like to niake a Motion at this 

time to strike the evidence of the Department. The 

C¢>unsel for the Department indicated they were relying 

I 

on 16 .1-283 Par.agraph C the gist of which is that the 

pci.rents have failed to comply with the plan for a period 

I 
of 12 months. Mrs. Anderson has testified in response 

td my question Mrs. Richardson complied in her view 

w'ith all the requests of the Department when the time 

of: the temporary custody in November of 1978 through 

D~cember of 19 79, that she had apparently been working 

towards and in compliance with that effort for a period 
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i 

I 

/ithin, well within one month in excess of 12 months. 

~hey have not born their burden of proving the 12 month lag 
i 

I ithat the Statute requires. Their evidence is whoily 
I 

i 
!lacking in that point. For that reason their petition to 
; 

jterminate the parental rights must be stricken. 

THE COURT: My recollection of the 

evidence, Mr. Smith, is that she 

complied fairly well up to that 

point, and then from December, '79 

to May she completely abandoned the 

children, dropped out of sight, did 

18 

not call, contact; and any plan that 

she may have been under or any net . 

results that would be positive for taking 

care of these children were abandoned 

at that point. I don't.really see that 

your Motion has substance, so I'll 

overrule it. 

MR. SMITH: All right, sir. We'd like the Record 

1

t0 reflect our exception and objection to the Court's ruling 

I . 
: in that the Department has not shown the requisite period of 

J time for failure to comply with the plan. 

THE COURT: All right. You do agree 

that they took charge of the children 
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sometime in November of 1 78? 

MRo SMITH: Yes sir. 

The next witness, HESTEL!..E CREWS RICHARDSON, 

having been duly sworn, testified as follows: 

D IRE C T EX A M IN AT I 0 N - QUEST I 0 NS BY MR o S MITH 

Q. You are Hestelle Crews Richardson? 

A. Yes sir. 

Q • · H ow o 1 d a re yo u , Mr s • R i c ha rd s o n ? 

A. Twenty-si~'· 

Q. You are th·9 mother of these children we 

a~e here today about? 

A • Yes sir. 

Q. How old were you when you got married? 

A. EighteGn. 

Q. How far did you ·;JO in school'] 

A. I went to the 4th grade. 

Q. Did health problems prevent you from finish-

ing school or attending school? 

A. Well, I was sick when I was growing up. 

Q. But you can read and write? 

A. Yes sir, I can read and write. 

Q. Now who did you marry when you were 18? 

A. Robert Lee Crews. 

Q. When was your first child born? 
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Q. Where did you all live, Mrs. Crews, when 
I 
i 

A • I don't remember. I was ·"3.lmost 19. 

YL 
I 

all were morried? 

I daddy. 

A • We lived in a trailer beside his momma and 

Q. Did you live in that trailer the w.hole time 

you were married? 

A • No sir. 

Q. Where did you live after that? 

I A. He took me home to M 6 mm a and he went. 
I 

I h G> me to his momma .• 

2 0 

I 

I 
Q. Was that just some marital problems you all 

w~re having? 

A. No sir, he just didn't work and his daddy 
I 

rJ.n him out of the trailer. 
I 

I 
Q. He didn't work? 

! A. No sir.· 

I Q. 'During the period of time you were married 

to hiin how much did he work? 
! 

A. Well, he worked over a year at Martinsville 

Hospital. In other places he worked maybe a week or 

t~ree or four days and then he'd quit. 

I Q. Were you working during this period of time? 

A. No sir, he wouldn't let me work. 
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Q. ·What were you doing? 

A • I w a s at momma 1 s with the children . 

Q. How long were you all married before he 

was killed? 

A. It didn 1 t l.a.ck: many months being six years. 

Q. How did yoa all get along? 

A. Not good at all. 

Q. Did you work any during the time that 

I 

y~o u w er e m a r r i e d a n d u p u n t i 1 the t i m e th at h e w a s k il 1 e d ? 

A • No sir • 

Q. You had never worked any public work to that 

A • No sir. 

Q. You stayed at home and looked after these 

I 

children? 

A. Yes sir. 

Q. What happened after he got killed? 

A. Well, his momma and them told me I could 

s;tay with her. 
I 

Q. Where were you and the children staying 

When he got killed? 

A. At momma's. 

Q. Your mother's? 

A. Yes. 
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Q. Where was he staying at the time he got 

k;i.lled? 

A. Well, he was with his momma. 

Q. How long had he been without doing any 

work at the time he was killed? 

A. A year. 

Q. After his death did you continue to live 

at your mother's? 

A. Well, I stayed with his mother for a couple 

days and then I went b.:i.ck to my momma because they 

was fussing at the children so I took them and went 

back to my momma' s. 

Q. Who was fussing at the children? 

A. Mostly his daddy. 

Q. Your father-in-law? 

A. Yes sir. 

Q. Now how did things go when you got back 

to your mother's? 

A. Well, we got along good. 

Q. How long did you stay at your mother• s? 

A. I stayed with momma about three or four 

months. 

Q. And did you go somewhere else after that? 

A. Yes sir, that's when me and my brother-in-

la~v rented this trailer on ··5 8 coming into Martinsville. 
038 
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Q. Why did you stop living at your mother's? 

A. Well, it was cold and we didn't have no 

h e'a t • I s 1 e pt on the floor with the ch i1 d re n • 

Q. Did the children have a place to sleep at 

; 

y o: u r m o t h e r ' s ? 

A • Ye s s i r , th e y h a d a p 1 a c e o n th e f 1 oo r o n 

a !pallet with me. 

Q. How did you get involved with your brother-

in:-law? 

A. Well, he kept coming out, said he was 

g qi n g to h e 1 p m e g e t a j o b a n d g et my 1 i c a n s e • 

Q • Yo u r .d riv er ' s 1 i c e n s e ? 

A. Yes sir, and that 1 s how I got involved with 

hi!m. 

Q. What happened when you went to the trailer 

; 

w~th your brother-in-law? 

A. Well, I was working then 

Q • Wh e r e d id yo u g et w or k ? 

A. Over here at Nationwide Homes. 

Q • Who he 1 p e d you get that j o b.? 

A o He did • 

Q. All right, go ahead. 

A. We got along good. He got along good with 

the children, and my sister, my older sister, she was 
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ba.bysitting and then when she quit babysitting I had to 

qlltit work, and then that's when all of it started. He 

come in from work -- after I quit work he didn't like the 

children around. 
i 

Q. What happened to the way he got along with 

the children after you quit .work? What would he do? 

A • W e 11 , he g o t a l o n g go :::> d with t.li e ·m t il 1 i t 

come time to eat and he thought the children were 

supposed to eat as much as he did, and that's when he 

beat the little baby for not eating. 

Q. That's when you took her to the emergency 

room? 

A. Yes sir. 

Q ~ All right, up until the problem with him 

be:ating the little child how long had you been with your 

br!other-iri-law then?· 

A. I had been with him six or seven months. 

Q. All right, of course when you took the child 

to the hospital then -- did you do that? 

A. Yes sir, I took her. 

Q. How long was that after your brother-in-

law had beaten the child? 

A. Well, he beat her that night. 

Q. So you took her straight on to the doctor? 
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A. Well, I stayed up with her all that night. 

A:flter he left that morning I asked the man that we 

rented from to take me up there, and I took her to the 

etjiergency room. 

Q. That's when you lost the children? 

A. Yes sir. 

Q. That day? 

A. Yes sir. 

25 

Q. What happened after you lost your children? 

A. We moved. 

Q. Where did you move to? 

A. We moved to a trailer in Ridgeway. 

Q. Still with your brother-in-law? 

A • Yes • 

Q. Okay. 

A. Then they took him into Court and he pulled 

40 days in jail -- not quite 40. 

Q. Was that Court sentencing for beating the 

c~ild? 

A. Yes sir. Then when he got out I told him to 

go his way and I'd go mine, that I didn't want to have no 

more to do with him. 

Q. What happened when you told him that? 

A. He went home and he came back, and we 
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W\:lS at the store and that's when he started shooting at 

Q. Because you told him· you didn't want to 

have anymore to do with him? 

A. Yes. 

Q. What happened after the shooting incident? 

A. Well, they took him into Court, but before 

w19 took him to Court he came back and he shot seven 

times at the house because I wouldn't go back to him. 

Q. All right, where did you start living after 

A. Well, I stayed with my momm~ some and 

then I stayed with. my oldest sister some. 

Q. When were you able to get Raymond Crews 

a w a y fro m you - - w he n w a s t h e 1 a s t t i m e yo u · h ad a n Y. 

i 
c 0 n tact with hi rn ;Or he bothered you ? 

A. It's been a long time. I seen him day 

before yesterday in Court. 

Q. In Court? 

A. Yes sir, I testified against him. They gave 

him four months. 

Q o What was that for? 

A. That was for breaking his parole. 

Q. Was he on probation for the shooting incident? 

A. They gave him two years probation for beating 
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th: e b a by a n d t h en h e b r o k e h is p a r o 1 e b e c a u s. e a ft e r h e 

got out of jail before his 40 days for beating the baby, 
I 

h~ shot into the car. He was still on probation then. 

Q. Was it your car he shot into? 

A • No '.Sir. 

Q. Whose car was it? Your husband's, Mr. 

R.ichardson 's? 

A. Yes sir. 

Oo When did you and Mr. Richardson get 

married? 

A. We were married March ·2. We've been 

married two years ·this coming March. 

Q. That was in 1979? 

A. Yes sir. 

Q. Now your present husband, Mr. Richardson, 

hc$d some trouble with the Crews• -- didn't he? 

A. Yes sir. 

Q. And he served some time over a shooting 

I 
in;cident with the Crews es? 

A. Yes sir. 

Q. Now I'm going to ask you some questions 

about the time of your involvement with Mrs. Anderson 
I 

a· Iil d t h e D e p a rt m e n t o f S o c i a 1 S e r v i c e : W h a. t c o n ta c t s d i d 

y0u have with the Department, what did they ask you to 
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do; and what did you do? Just describe for.Judge 

Richardson everything that happe'ned between you and 

the Department of Social Services. 

A. Well, she advised me to get a job. 

Q. What did you do about that? 

A. For awhile I did have a job. 

Q. Where did you get a job? 

A. I worked at American. 

Q. How long did you work there? 

A. Well, I went there about the last of Septem-

be:r and I got fired in January •. 

Q. This would have been in 1 7 9? 

A. Yes sir. 

THE COURT: You were working where? 

A. At the American Furniture Factory. 

Q. What happened, why did you lose your job 

th:ere? 

A. Well, my mother-in-law by my first marriage 

kept us in and oat of Court with them, and then Mrs. 

Ariderson, she left a note at the door that I should con-

ta:ct her that there was something wrong with the children, 
I 

. i 

th· at s o m et h i n g ha d ha p p e n e d a n d s h e n e e d e d t o t a 1 k to 

mE:l so I laid out of work the next day to call her and I 

called them and that's when she told me that one of the 
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cl:Hldren had got ahold of some matches· and had set 

the house on fire. 
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Q. That was at the foster home she was staying 

a 1i? 

A 0 Yes sir. When I went in to work the next 

day the bossman didn't even tell me they fired me, he 

just motioned for me to go back downstairs. 

Q. Okay, and you had been laid off then? 

A. Yes sir. 

Q. What was the first public job that you had 

ever had was that after you lost your children? 

A. Yes sir. 

Q. And where was that? Was that at American? 

A. The American. 

Q. Have you worked anywhere other than 

A 1m er i c a n s in c e yo u l o st yo u r ch il d r e n ? 

A. I worked over at Gravely Furniture. 

Q. When was that? Do you recall when that 

was that you worked? 

A. I don't remember now what· month, but it was 

la st year. 

Q. Was it before or after you worked at the 

American? 

A. It was after. 045 
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Q. How long did you work there? 

A. I worked for about two weeks. 

Q. What happened to your job at Gravely's? 

A. Well, my husband, he was out sick --­

Q. That's Mr. Richardson? 

Ao Yes sir / and then I had to go down to the 

Bank for him and I went by and told the bossman I had 

to go, and he sa.id I wasn't there 30 days to make. 

deductions and he was going to let me go 'cause if I 

wp.s going to work I was going to stay th ere. 

Q. Since then have you been staying at your 

h 9 m e in· Ir-'i s b.u t:g:.'? 

A. Yes sir. 

Q. What kind of home do yo,u all have there? 

A., We have four rooms. I have two beds in 

ore room and one bed in the other room. I have a 

kitchen and a living room. 

Q. I don't believe you all have any running 

water yet? 

A. No si-r , but we haul our water. I've got 

a ·n o u t h o u s e . W e h a v e a b i g b u i 1 d i n g i n t h e b i3 c k . 

Q. What do you use that building for? 

A. Well, we just store furniture and stuff in it 

Q. Can you look after the children there? 
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A. Yes sir, I feel like I can. 

Q. Who looked after those children when they 

were with you? 

A. I looked after them. 

Q. Did Mr. Crews -- what kind of relationship 

did he have with the children? I'm talking about your 

husband that was killed. 

A. He didn't know them that well. 

Q. Do your children know Mr. Richardson? 

A. Yes sir. 

Q. How did they get to know him? 

A. Well, they met him at momma 's one night. 

They stayed down there when my sister kept them. 

Q. This was after your husband was killed? 

A. Yes sir. 

Q. Do they get along all right with him? 

A. As far as when I was with them and when 

they was around him. 

Q. Mrs. Richard son, what did you tell the 

Department about how the child that was bruised got 

in that condition? 

A. Well, at first I told them that she fell 

down. 

Q. Why did you tell them that? 

047 



Q. Now I want to ask you what happened 

b~tween December of 1 79 till about May. This is 

the period of time Mrs. Anderson was telling us.about 

her losing contact with you. Tell the Judge what was 

gqing on then and why did that happen. 

A. The reason I couldn't get to see her, I 

d iid n 1 t h a v e n o way • 

Q. Why didn't you have a way? 

Ao Well, my sister and them ran around, they 

a liw a y s had time to go where they wanted to go or they 

' wanted me to watch their children while they went to 

Town and 'come back, and she never would have time to 

ta!ke me and she wouldn't lend me her car. Everytime 

I would go to borrow a phone from somebody they'd 

say I'd run their bill up and I wasn't working and I 

I wcpuldn't pay for it. But most of the times whe'n I 

called them it was a long distance phone calls and 

I :wasn't able to pay the bill and I did make some long 

di:stance phone calls. 

Q. During this period of time? 

A. Yes sir. 

Q. To the Department 2 
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A. I called the~. when --- It was when the baby 

yq>u know, set the house on fire. I made a long distance 

phone call to her then. 048 
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Q. Was this during the period of time that Mrs. 

Anderson was ta.~king about that there ·wasn't any contact 

between you and her or the Department? 

A. No sir, I'm sorry. I didn't call then be-

cause the phone bills had come where I did call her 

artd I couldn't pay them and they wouldn't let me use 

it • 

Q. Now Mrs. Anderson indicated that you sent 

a letter some time during this period of time? 

A • Yes sir, I sent her a 1 et t er • 

Q. What did you say in your letter to the 

Department? 

A. I did tell them that I had had some trouble 

and I would like for her to make me an appointment. 
' . 

Q. Okay, and did you go in to see her then? 

A. No sir, my sister wouldn't take me. She 

let on like she didn't have no gas and the car wouldn't 

crank. 

Q. When did you and Mr. Richardson start 

staying in your home down in Iris burg?· 

A • We went down· there in the Fa 11 . 

Q. Of 1980, this past year? 

A. Yes sir. 

Q. Was this after he finished serving some time? 
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A. Yes sir. 

Q. Except for his health have you all been 

getting along all right down there?° 

A. Yes sir. 

Q. I believe he's down with the flu today, but 

he's here -- is that right? 

A. Yes sir. 

Q •. Do you know of anything the Department 

asked you to do that you didn't try your best to do? 

A. There wasn't nothing that they didn't ask 

that I didn't try to do. 

Q • D id t h ey a s k yo u to g o t o th e H e a 1 t h C e n t er ? 

A. Yes sir, and I went. 

Q. Did they ask you to go to the Health 

Dep~rtment? 

A. Yes sir. 

Q. Did you go to the Health Department? 

A. No sir, I didn't go over thereo 

Q. You've testified about the work you were 

C)-ble to get. Where else did they ask.you to go to that 

you recall? 
; 

A. Well, she asked me to go to the Virginia 

Employment place for them to help me get a job, but 

! • l had a guaranteed job at the American so I didn't feel 
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like I needed to do that. 

Q. Where else did they ask you to go and what 

thli.ngs did they ask you to do? 

A. One other place. 

Q. Was that the Rehabilitation? 

A. Yes sir, but I asked her to set me up an 

appointment but I had a problem. 

Q. Of course, the visits are listed here that 

3 6 

yo1u visited the children: January, February of last year, 

19179; April, May, July, August and December. It appears 

the time the agency had no contact was January 22 of 

1980 until April 8 of 1980. January -- was that when you 

golt laid off at Gravely? 

A. No, that was American. 

Q o American, okay. 

MR. SMITH: That's all the questions 1 have of 

Mr;s. Ric ha rd son. 

C R 0 S S E XA M IN AT I 0 N - Q U ES TI 0 N S BY MR • M c GHEE 

Q. You're 26 years of age? 

A. Yes sir. 

Q. And you've worked at both American and 

Grravely? 

A. Yes sir. 

Q. And you worked how long at American? 
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I 
I 

I 

I 

i 
I 
I 
I Gravely? 
I 

A • Almost four months. 

Q. You worked two weeks 1 you say 1 at 

A• Yes sir. 

Q. These places indicated that when you are 

sq:heduled to work they expect you to be there? 

A. Yes sir. 

37 

Q. When were you and Mr. Richard son married? 

A. We were married March 2, 1 79. 

Q • M a r ch o f ' 7 9 - - you 1 v e ·be e n m arr i e d a 1 m o s t 

two years? 

A. Yes sir. 

Q. And did you live from that time, from the 

tilrne you were married 
I 

March of 1 79 up until now with him 

A. Yes sir. 

Q. Where did you all live? 

A. We live over on Iris burg Road. 

Q. When were you in Pittsylvania County? 

A. That's when we was riding.to work with 
I 

I . t mYi sis er. We stayed with them on the weekdays and 

wJnt home on the weekends. 
! 

Q. You indicated he served a little time? 

A. Yes sir. 052 

Q. Do you recall when that was? 



A. '79 I think. 

Q. After you were married? 

A. Yes sir. 
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Q. Who did you live with while he was serving 

time? 

A. I stayed with my momma and my sister. 

Q. Well, didn't you get back with Raymond? 

WcJJ.s it Raymond? 

A. Yes sir. 

Q. For the Record, although Mr. Smith has 

be!en over this -- in 1979 you visited with your children, 

or at least some of them, on five different occasions? 

Ao Yes sir. 

Q. Then from January until April or May they 

didn't hear anything from you. Why were you during that 

period of time? 

A. Iwasatmymomma's. 

Q. Was that when your husband was pulling 

A. Yes sir. 

Q 0 Where does your mother live? 

A. She lived at Price Fork then. 

Q. Where? 

A. It's Cascade. 
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Q. And who was living in that house then? 

A. With my momma? 

Q. Yes. 

1· A. My brother and my other two sisters. 
11 

i' 
Q. Dotheywork? 

A .. My sister works at American. 

Q. Does your brother and other· sister ·work? 

Hqw old are they? 
i 
; 

A• My brother is 20-some and my younger 
I 

si~ter is 14. 
I' 

Q. All right, your brother that's 20-some --

he work? 

A. Well, he works on motors and things. 

Q. Does your mother work? 

A. No sir. 

Q. After the children were taken you indicated 

th~t you continued to live with Raymond? 

A. ¥es sir. 

Q. At the time you and your husband, Mr. 
I 

' I 
Rilchardson, married did you know. what 'his marital 

was at .that time? 

A. Yes, I knew that he had been married before. 

Q. Did you know whether he was still married 

at the time that you married him? 
4 . 05 



Q. Did you see him frequently? 

A. Yes, I'd see him. 
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Q. Did he bring you to the agency or drive you 

to the agency to see the children? 

A. Yes sir, him and his momma took me and 

w a s try i n g t o g et M r s • And e r s o n t o 1 e t u s s e e th e 

children. 

Q. In fact Mrs. Richardson, you did testify 

under oath that the way your youngest child, Patricic;i., 

s u s t a:i n e d th e s e b r u i s e s w a s b e c a u s e s h e f e 11 re p e at e d 1 y 

d o~w n o n a c o n c r et e w a 11 ? 

A. Yes sir, I said that. 

Q. And that was the position that Raymond 

Crews took? 

A. Yes sir. 

Q. You answered Mr. Smith's question that 

you took the children,after Raymond had beaten the 

children, you took Patricia to the hospital. You didn't 

take her to the hospital because of these bruises, did 

YO'U? 

A. Yes sir, I did. 

Q. You took her because she had a bad cold? 

A. Well, she had a cold and she was running 

a fever. t ;-)5 
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Q. And wasn't it Dr. French that saw 

A. Dr. Bing. 

Q. Dr. Bing - and they later called in Dr. French, 

did they not? 

A. I don't know who all they called. I know it 

I 

was a whole·lot there. 

Q. In fact, your relationship with Raymond Crews -

yo~ never testified against him until after he had been 

convicted of the child abuse - isn't that an accurate statement? 

A. Yes sir. 

Q. Are you afraid of him at the present time? 

A. No sir, I'm not afraid of him. 

Q. Why aren't you afraid of him now? 

A. Well, I don't need to be. 

Q. Why is that, Maam?. 

A. Well, I said that when he comes back around 

trying to start trouble there's people that can pick him 

up. 

Q. Couldn't these same people have picked him 

up when your husband was in jail? 

A. Well, they didn't have a warrant out. 

Q. What is your husband's present medical or 

m~ntal condition? Do you know? 
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A. I do know that he gets all nervous sometimes. 

Everybody does that. 

Oo Isn't it true that in the two years that you've 

b<;:ien married or it'll be two years in March -- isn't it 

true that you've only lived with your husband for approxi-

m;ately three months? 

A. I've lived with him longer than that. 

Q. How much of that time would you say that 

you have lived with him? 

A. Eight or nine months, probably. 

Q • Did I understand you. to say that you were 
• 

working at either American or Gravely Furniture during 

January of 1980? 

A. No sir, I worked at Gravely in September 

of 1980. 

Q. Wasn't this during the period of time that 

you had little, if any, contact with your children? 

A. No sir, this was last year that I worked 

c;t t G.r ave 1y 1 s • 

Q. All right, was it December until May of 

this year, December of 1980 until -- that couldn't be 

tight. Was it December of 1979 until May of 1980 

was that the period of time that you didn't -- and you 

were working during that period of time at one of those 
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tw,o places were you not? 

A. I was working at. the American. 

Q • D id n • t y o u ha v e a c c e s· s t o a t e 1 e p h o n e 

th,ere? 

A. I called Mrs. Anderson from work sometimes. 

Q. Did you make any requests during that period 

of! time to see your children? 

A. Well, she only set appointments up for me 

to: come in and see her when I worked at the American. 

Q. My question, ma'am is: Did you make any 

re:quests to see your children during that period of time? 

A. Well, we'd talk about it when I'd go in to 

see her. 

Q. Can you give Judge Richardson an idea of 

wh.y you didn't see your children during that four or 

fi've month period? 

A. Yes sir. If you don't have no way to go, 

yqu cannot go. If you don't have a phone, you can't 

·c q. 11 be c au s e t here a i:n 1 t no bod y go in g t o 1 end you o n e 

to run their phone bill up. 

Q. Isn't it true, Mrs. Richardson, that Mrs. 

Amderson and o·t:he.r members of the Department of Social 

Services on more than one occasion offered to provide 

tr 1a n s p or ta t i o n f o r y o u ? 
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A. No sir, they did not come to Pittsylvania 

County and get me and bring me to Henry County. 

Q. When you lived in Henry County didn't 

t hie y o ff e r t o d o it ? 

A •. I lived in Pittsylvania County while I 

worked at American. 

Q. At any point in time did they offer to 

provide transportation for you? 

A. No sir, I went to Court one day to put the 

ch:ildren down on my insurance and Mrs. Anderson took 

me fcom the .oo:.urthouse.:ba:ck to Ama.rican because I 

walked from the American up Town. 

Q. What was your daughter's problem, Patricia's 

problem why she wouldn't grow or she wasn't thriving 

while she was under your custody and control? 

A. Well, she would drink milk some and she 

wc>uld eat some but she wouldn't eat that much. She 

would spit it back up and she wouldn 1 t eat it. 

Q. Do you know what was wrong with her? 

A. No sir, I didn't know what was wrong • 

. Q. How long did that condition persist? 

A • We 11 , I took h er t o the D a n vi !le H o s pit a 1 

when she was about four months old and they kept her 

in. there a week and then they sent her to Charlottesville •. 
; 
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Q. She was 15 months old at the time she 

was removed from your custody, was she not? 

A. Yes. 
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Q. So this condition existed for 11 months or more 

than 11 months? 

·A. Well, she stayed in the hospital in Charlottesville 

for a month. 

Q. The last time you saw your children in 1979, 

1 December of '79, isn't it true that the Department of 

Social Services took the children to Pittsylvania County 

to see you then? 

A. No sir.. Well, they brought the children down 

December 27 to visit me for Christmas and I took them 

back. 

Q. That was my question, ma'am. Isn't it true --­

you testified before that they didn't make any offer to 

provide transportation 

A. That was for the children. 

Q. But they brought the children to you, didn't they? 

A. Yes sir, but I brought them back to the 

agency. 

Q. Did you make any request that that 

arrangement be done at any time? That they bring the children 
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to you since you didn't have transportation? 

A. Well, for a long time I always did it at 

M 1rs. Anderson's office and then I 1 d meet her at the 

church. 

Q. Would it be a fair statement to say that 

' y9u did not make that request? 

A. Yes sir. 

Q. Whose idea was it in December of 1979 to 

bring the children to visit with you in Pittsylvania 

County? 

A. Well, I asked Mrs. Anderson could I keep 

them for Christma.s, Christmas Day, and she said that 

s[he'd make me a visit for the children to visit me after 

c'hristmas Day. 

Q. How long did you go the the mental hygiene 

C:l in i c h e re in Ma rt in s vi 11 e ? H o w m a n y v i s it s d id you 

h 'av e wit h t h em ? 

Ao I don't remember how many visits I kept. 

Q. Would there be more than five or less than 

fti. ve? 

A. Probably about four or five times. 

Q. Did you miss any appointments that were 

sic h e d u 1 e d f o r y o u ? 

A. Yes sir, I think I missed some. 
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Q. Have you had any assistance or any 

guidance in the care for your children from any agency 

or any particular person since the children were taken 

from you? 
! 

A. Me and Mrs. Anderson talked about it some. 

I don't·remember the name of it, but there was some 

place that she was talking about and I told her I would 

go., would be glad to go to the class. 

Q. Did you go? 

A. I ain't had no appointment. 

Q • H ow h .a s:: yo u r f in a n c ia 1 s it u a t i o n i m prov e d 

s inc e the children· have been taken from you ? 

A. What was that again? 

Q. Has your financial situation improved 

since the children were taken from you? 

A. Well, as far as the money goes the only 

mbney we have coming in is my husband working and his 

VA check. 

Q. It's true that the Department of Social 

Services receives the Social Security allotment that 

the children have? Is your husband a dis.abled veteran? 

A. He's 40 percent disabled. 

Q. Is it service connected? 

A. Yes sir. 
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Q. How much money does he receive monthly 

from the government? 

A. He gets $153..00. 

Q. Has he received any workmen's compensation 

or unemployment now? 

A. He's back at work. 

Q. Didyouknowthat? 

A. Yes, I knew he was back at work. 

Q. How long has he been working? 

A. He's been working ever since just about 

th :at he got out of the ho.spit a 1 . He '.s been out for 

about a month. 

Q. When did he go back· to work? 

A. Well, he was working the la st time we 

was in Court. 

Q. Did I understand you to say earlier that 

he had been off because he had been sick? 

A. Well, he was out in the hospital in September 

and he was out in October and then he went back to work. 

Q. In October?. 

A. About the last of October. 

Q. And he's worked ever since then? 

A. Yes sir. 

Q. Okay, I'm sorry I misunderstood you. Do 
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you know why your children would get upset wh.en you 

would have your visits during the period of time that 

they have been removed from your custody? 

A. Yes sir, they asked to go home with me 

arid wondered why they couldn't go home with me. 

Q. Did you know that they had had a problem 

wetting the bed and that they cried a great deal? 

A. Yes. 

Q. Why doesn't Mary Ann, your oldest 

daughter, why doesn't she like Mr. Richardson? 

A. As far as I know she does like him. 

Q. Has she ever had any problems w1th him? 

A • No sir. 

Q. Has she ever expressed to you that she 

did not like Mr. Richardson? 

A • No sir. 

MR. YOUNG: That's all the questions I have. 

REC R 0 S S E XA MIN AT I 0 N - QUEST I 0 N S BY MR • M c G H EE 

Q. Mrs. Richardson, prior to moving to Henry 

C 0 1u n t y you were in· Pitt sy 1 v a n i a County·? 

A. Yes sir. 

Q. Is it true that the agency there had repeated 

contact with you from September 22, 19 77 until after you 

had moved to Henry County? 



A. Yes sir. 

Q. This was repeated - the basis of those 

contacts were repeated neglect of the children before your 

hµsband died? 

51 

A. Yes sir, I would, sometimes I would prop the 

baby's bottle up while I was doing something for the other one. 

Q. Up until your husband's death the children were 

n'ot properly fed? 

A. No sir. 

Q. Now apparently after your husband's death .the 

children stayed with a Mary Toney? 

ren? 

A. Toney .. 

Q. And who is she? 

A. That's my oldest sister. 

Q. Where were you when she was keeping the child-

A. I was working at Nationwide Homes. 

Q. Where were you living? 

A. I was living with my mormna. 

Q. Where does your.sister live? · 

A. She lived next door. 

MR. McGHEE: That's all. 

QUESTIONS BY R. REID YOUNG, III 

Q. Didn't I understand you to say that the only 
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puiblic jobs that you had ever had was after. the children 

hard been taken from you and they were with American 

I 

and Grave 1 y? 

A. Yes, he asked where was I working when 

Mary Toney kept the children. I worked at Nationwide. 

Q. Have you worked anywhere ot'h;:r than 

Nationwide, American and Gravely? 

A • No sir . 

Q. What was the reason for your termination 

or why did you quit at Nationwide? 

A. She didn't want to keep the children no 

lo:nger. 

MR. YOUNG: All right. 

REDIRECT EXAMINATION - QUESTIONS BY MR. SMITH 

Q. I just have one follow-up question, Mrs. 

R i~c hards on : Mr . Mc Ghee asked you a bout var i o u s . in v o 1 v e -

ments of the Pittsylvania County Department of Social 

Se;rvice and the Health Department. He asked you the 

quesfion: Up until the time Mr. Crews' death, the 

children were not properly fed, and you· said yes. Did 

yqu understand him differently? Are you saying that 

I 

uritil your husband died the children weren't fed· or 

properly fed? 

A. No sir, I didn't understand what he said. 

,.es 
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What I'm saying is they were fed, but momma wasn't 

w Qr k in g , t he re w a s n 1 t no bod y w o r k. in g a n d m om m a did n 't 

r e a 11 y h. a v e t h a t m u c h a n d w e j u s t · h a d a 1 it t 1 e b it . 

Q. You and your momma? 

A. Yes sir, and my husband before he died he 

didn't do _anything for them. 

Q. As a matter of fact even after the death of 

your husband the Department there continued to have 

contact with you then? 

A. No sir, the only way they see the children 

was when my sister Mary kept them and they went up to 

v i;s it her. 

MR. SMITH: All right. 

THE COURT: At the time you were 

living with your brother-in-law, 

Ra y m o n d C r e w s , yo u s a i d t hi s. y:o u n g e s t 

child was beaten l?Y him. What did 

he do to her? 

A. He just took her out of her chair and he 

turned her over his lap and he just beat her. 

THE C 0 UR T : What did he beat her 

with? 

A. With his hand. 

THE COURT: And where .were you at 

that time? {)67· 
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A. I was scared. I was standing there looking 

at him, and I grabbed the other two children. 

THE COURT: Now, why were you 

living with him at this time? 

A. Well, at the time when I first met him and he 

started talking to me he was real 'nice. He wa's helping with , 

the children. He took very good care of the children. 

TIIE COURT: Mr. Smith asked you 

did you have any other place to live 

at that time, did you? 

A. No sir. 

TIIE COURT: Where was your mother? 

A. Well, she lived down in West Fork and they 

only had four rooms. 

THE COURT: Well, you lived there before 

and you lived there after ---

didn't you? 

A. Yes, but I was working and the children were 

getting some Social Security. They just started drawing 

it, that's the reason why I left there. 

THE COURT: What about your older 

sister? 

A. Well, she only had four rooms and she had 

I two little boys, and her husband was with her at the time. 
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THE COURT: Well, when you left 

Crews, where did you go? . 

A. The agency had got the children then. 

THE COURT: And where did you go? 

A. We rented a trailer. 

THE COURT: Who did you live.with 

there? 

A. Me and him was still together until after-

wards when he was tried and then I went back to momma's. 
i 

THE COURT: All right, and you heard 

Mrs. Anderson testify that she ob-

served that the children were dirty 

and their clothes weren't -- didn't 

have clean clothes and that kind of 

thing. What are your comments on that? 

A. Well, the children had been playing right 

b&fore I had gotten them ready. The children did have 

clean clothes. 
I 

I THE C 0 U RT : And ho w w o u 1 d you p co po s e 

to take care of thes·e children now? 

A. Well, I feel like I can take care of them. 

THE COURT: Well, how much money 

do you have to help support them? 

A •. Well, .we have what money my husband makes. 

('()9 
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THE COURT: How muGh is that? 

A. He gets $153. 00 from his VA check and he 

wq>rks at Doyle Ready-Mix and he gets paid there every 

week. 

THE COURT: And what is his take­

home pay? 

A. Well, he brings home around $130.00 or 

m<Dre every week, when there ain't no short time. 

THE COURT: And if they 're on short 

time how much does he get? 

A. He brings home around $100. 00. 

THE COURT: Is he on short time or 

regular time now? 

A. He's on short time now. 

THE C 0 U RT : How 1 on g h a.s he been 

on the short time? 

A. They just started this week. 
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THE COURT: The Department said that 

they started telling you in May of 

1980 that if you did not comply with 

their requirements on meeting their 

plans and so forth and getting a job 

and providing adequate housing that 

t h e y w e r e t h i n ~ in g a b o u t p et it i o n in g 
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the Court to take permanent custody 

of these children. What did you do 

when they started telling you about 

that? 

A. Well, I had been looking for a job. I look 

for one every time I come up Town. I go in the same 

places I had checked in, and I haven't come up 'with a 

j o·b but I do have a ho us e which it do n ' t have run n in g 

water and it don't a bath in it, but it's warm and it's 

THE COURT: How do you heat it? 

A. We heat with wood. 

THE COURT: Do you have a stove, 

a fireplace or what? 

A. We have a heater. We have two wood heaters 

a~d an oil heater, and we have an electric stove•. 

THE COURT: All right now, you testified 

that you've been married to your 

present husband for approximately two 

years? 

A. ·Yes sir. 
\. · .... 

THE COURT: And Mr. Young examined 

you and asked you how much time had 

you lived with him during this period 
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of time and you testified around 

eight months 

A. Yes sir. 

is that right? 

THE COURT: What happened during 

the other period of time? 

A. The part that I wasn't living with him? 

THE COURT: Yes. 

A. I just said I stayed with my momma and 

my sister. 

THE COURT: Why were you staying 

with them? 

A. That was when he was pulling time. 

THE COURT: On the shooting inci­

d e n t i n t o t he C re w s'' h o u s e ? 

A. Yes sir. 

THE COURT: And so he was incar­

cerated the whole time? 

A. Yes sir. 
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THE COURT: Were you involved in 

that s hooting into t· he C re w s ' ho u s e ? 

A. No sir. 

THE COURT: There has been some 

question about whether or not your 

marriage to Mr. Richardson is valid 

072 



and whether he has been divorced 

fr o m o n e o f h is 'f o rm er w iv e s - - d o 

you know anything a bout that? 

A. Yes sir, they are divorced. When we 

11 iv e d in N or t h C a r o l i n a . h e h a d r e c e i p t s t h a t h e ha d 

gotten him a lawyer to get that divorce, then when we 

moved I destroyed the receipts, and he had papers that 

she had remarried since him and her was married. 

THE COURT: Has it been explained 
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to you that if he has not been legally 

divorced then whatever marriage that 

you have between him is void? 

A. Yes sir. 

THE COURT: And you said you and 

this husband were living in North 

Carolina? 

A. Yes sir, we lived there a while. 

THE COURT: What part? 

A. We lived over at 1440 Delaware Street. 

THE COURT: Where.? 

A. InEden. 

THE COURT: In Eden -- were you 

working down there then? 

A. He was working for G. B. Green Cement 
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txing. 
I 

6 0 

THE COURT:. And what is your 

husband's attitude about you 

having these children? Is he 

willing to provide support and 

do the things necessary to support 

them? 

A. Yes sir, he is. 

THE COURT: Have you discussed 

this with him? 

A. Yes sir. 

THE COURT: And what are your 

arrangements? 

A • We're willing to do for the children what 

can do. 

THE COURT: How much of his salary 

is he willing to devote to provide for 

the children? 

A. All that we can provide for them. 

THE COURT: Well,·have you talked 

about that? 

A. Yes sir. 

T H E C 0 U RT : D o yo u ha v e a n y d e b t s ? 

A. No sir, we don't have none as far as I know. 
n74 
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T H E C 0 U RT : D o y o u ha v e a n y a u t o -

mobiles? 

A. Yes 1 we own a car. 

THE COURT: How much are you 

paying on your car? 

A • It 1 s pa id for. 

THE COURT: All paid for -- and your 

house, is that paid for? 

A. Yes sir, we don't pay rent either. 

THE COURT: And what about your 

utilities -- do you have any utilities? 

.A. Well, we have a light bill. 

THE COURT: Is that the only thing 

you have? 

A • Yes . 

THE COURT: All right, that 1 s all the 

questions I have. 

REDIRECT EXAMINATION - QUESTIONS BY MR. SMITH 

Q. Mrs. Richardson, do you know what your 

children's Social Security benefits are? How much that 

amounts to? 

A. The last time I knew anything about it it 

was $400.00 a month. 
. ~ 
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The next witness, JESSE RICHARDSON / having 

been duly sworn, testified as follows: 
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DIRECT EXAMINATION - QUESTIONS BY MR. SMITH 

Q. You are Jesse Richardson? 

A. Yes sir. 

Q. You don't feel so good today, but you're 

here any way? 

A. No sir, I don'tthink I can talk at all. 

Q. I'm going t"o ask you just a few short 

q~estions. Are you willing to look after these children 

an:d help Mrs. Richardson look after the children? 

A. Yes sir. 

Q • You• re w il 1 in g for them to be there in your 

ho:m e? 

A. Yes sir. 

Q. Do you work at Doyle Ready-Mix? 

A. Yes sir, I drive a truck down there. 

Q. She's testified about how much money you 

take home -i:·1hen.:. you work full time and short time -- is 

th~t right? 

A. Yes sir. 

Q. You get $150.00 a month or approximately 

t h 'ii t fr o m t h e V e t er a n s A d m i n i s t r a t i o n ? 

A. A hundred and fifty-three. 
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Q. All right, is that from serving in Viet Nam? 

A. Yes sir. 

Q. How old are you, Mr.· Richardson? 

A. Thirty-six. 

Q. To the best of your knowledge are you 
. ' 

divorced from your previous wife? 

A. Yes sir, I am. 

Q. Do you all have any trouble or contact 

w ,it h t h e C ·re w e s a n y m or e ? 

A. No sir. 

MR. SMITH: That 1 s all the questions I have. 

C R 0 S S E XA MIN A T I 0 N - Q U E ST I 0 N S BY MR • Mc· G HEE 

Q. Mr. Richardson, if I recall the last time 

yct>u testified in this matter you indicated that you were 

divorced somewhere in Texas? 

'A. Yes sir. 

Q. But at that time you couldn't give us any 

' 

information as to what had occurred or give us any 

information or any documents that indicate or would 

clear up that question? 

A. Yes sir, the Army had the records. 

Q. You say the Army has the records? You 

still don't have any records? 

A. No, not yet. I've wrote for them. 
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Q. You have two children -- is that correct? 

A. Yes sir. 

Q. And who is the mother of those two children? 

A. Lillie Wagner is one and Mabel Powell is 

the other one. 

Q. One child by one marriage and one child 

by another marriage? 

A. Right. 

Q. And the record indicates that on April 19, 

1979 you were required to pay $217 .00 per month for the 

support -- is that true? 

A. I was required to pay so;,much a month. 

Q. Two hundred seventeen dollars a month 

a+e you paying that? 

A. No sir. 

Q. You're not paying your support for your two 

children? 

A. I'm paying some but not no $217.00. 

Q. How much are you paying? 

A. Twenty-five dollars a week 

Q. Twenty-f'i,\r.e dollars a week -- is that for one 

or both? 

A. That's for one. 

Q. So you 're only supporting one of your chil-
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A. Right. 

Q. The record also indicates that in ·April of 

1979 you were $4,455.00 behind-"'" have you caught that 

A. No sir, I have not. 

Q. You make those payments to the Henry 

C!Ounty Juvenile and Domestic Relations Court? 

A. I've been making my payments to my wife. 

Q. You pay her directly? 

A. Directly. 

Q. Where is she? 

A. She lives in Collinsville.-

Q. According to the records both of your children 

aire receiving welfare benefits -- is that correct? 

A. I don't know, sir. 

Q. You don't ·know how they are being supported? 

A. No. 

Q • We 11 , you indicated th a t you 'r'e paying no w 

I 

h :ow much a m 0 nth 0 r a week f 0 r the supp 0 rt 0 f the c h il d re n ? 

A. I send $ 2 5. 00 a week -- during the winter 

we had that weather break. 

Q. So apparently this order to pay $ 217. 00 

y,ou never complied with it -- is that correct? 

A. I haven't had a chance to comply with it. 
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MR. McGHEE; All right. 

MR. YOUNG: I have no questions. 

THE COURT: Mr. Richardson, if you 

are not supporting your children by 

your other marriages why do you think 

you should obligate yourself to 

support these children that are not 

yours? 

A. I'm trying to support my children and I will do 

what I can. 

- THE COURT: Are you telling me you 

are going to support these children 

or are you going to try? 

A. I'll do all I can, sir. 

THE COURT: I'm talking about facts 

and figures - how much? 

A. Well, I send $25.00 a week to them and 

[ have my heat bill and all. 

THE COURT: All right, that's all the 

questions I have. 

MR. McGHEE: That's all the evidence, Judge. 
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CLOSING ARGUMENT - MR. McGHEE 

If it please the Court, the children have been with 

the agency now for over two years. They range in age from 

seven to three. The ages three to seven, indicate that 

a:t the time they were taken they were from ages one to five. 

D~ring that period of time, we first face the situation that 
I 

while this doesn't have a direct bearing, I think it has some 

biearing on it. I look at the past, what we expect in the 

I 

f!uture. These children were being neglected---

MR. SMITH: I object to all of that, Mr. McGhee, 

you haven't proved any neglect at this point. 

MR. McGHEE: May I continue my argument, I understand 

you will have an opportunity to argue, Mr. Smith. 

THE COURT: You finish your argument, 

then you will have an opportunity 

to argue. 

MR. McGhee: During the period of time there 

was neglect, flagrant case of abuse, which the mother tried 

t±.o c:onceal and continued to live with the abuser, apparently 

that a union without matrimony continued fbr a period of 
/ 

a year, since that time and while we can't show, certainly 

the issue has been raised of the current marital status 

we can't show but they have brought forth no evidence 

to show that this is - to clear up the question of Mr. Richardson' 
081. 

status. The home is now, has been described to the Court 
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which would appear to certainly lack a great deal so far 

as necessary facilities. The heating with stoves would 

certainly pose a hazard to the children getting up and 

getting burned. The lack of other facilities would 

make it. difficult for the children to be properly cared 

for and apparently during this period of time the parent 

and Mr. Richardson h.'1ve apparently taken no action to 

upgrade the situation. To have a responsible place for 

those children, if she did have. them, to reside during 

the period of time the children have been with the Department, 

I believe it was detailed by the mother during the period 

of over a year. That she dropps out, nothing is heard 

from her for a period of four to five months until recently 

and I would simply submit to the Court that based on the 

prior history and the conduct of the mother during the. 

period of time that the children have been without her 

and Mr. Richardson, and also the current situation, Mr. 

Richardson's questionable status, his failure to 

c.omp ly with Court Orders and support his other children, 

the Department, and the interest of the~e children would 

be served by terminating the residual parental rights of 

the mother so that the future of these children can be 

handled. As I say, it's been two years, the children 

are getting older and some permanent situations, permanent 

arrangements need to be made for these children, and we 
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submit that the mother has not met the plans and taken the 

necessary actions to give any reasonable belief that in 

the future these children can be returned to the mother. 

That's all the comments I have. 

MR. SMITH: May it please the Court, first this 

business about allegations that Mrs. Richardson has 

not complied with the plan, there is discrepancy in the 

State's evidence on this point. Mrs. Anderson has testified 

as I recall her testimony, complied, reasonably well, at least 

up to the expectation from the time the children were 

taken in foster care until December and then there's a 

period of time in question when apparently there was no 

contact between Mrs. Crews and the Agency. Now, she has 

explained why that occurred. She did not have a job at that 

time, she was in a situation with no transportation and 

no means to make telephone calls, but the interesting 

point to me is that this period in time is not the 4 or 5 

months that Mr. McGhee alleges in the report filed, but 

that the Department says from January 22nd to April 8th. 

, January 22, 1980 until April 8th, 1980 and under the 

Statute, Judge, the period of time for abandon or no contact 

or no communication has to be twelve months in order for them 

to bear the burden under the Section C that they're 

proceeding under. And, they have not under any circumstances 

proved that, have not proved any a~J19~ by this mother. 

is not a hint that this mother abused these children. 

There 
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There are allegations of neglect that are made uncorroborated 

and unfounded from Pittsylvania County. There is not 

one shred of evidence of neglect except perhaps if you 

can conclude if perhaps the way they found the children 

on that day at the hospital; I submit that is not 

enough. There's allegations of neglect but no proof 

of neglect and no proof that this mother ev~r abused these 

children. The Social Services Department own evidence 

from Mrs. Anderson indicated that this lady did. reasonably 

well, complied with their plan or whatever from, I submit 

if you take their own evidence from about the time that 

they got custody until January, 1980 and then there's 

a period of time that there was no contact from April of 

1980, at the most a couple of months. That is not 

adequate evidence, Judge, to settle this woman's 

parental rights. I just, it's just not enough evidence 

to it. Now, as far as the Statute is concerned, 

in addition the Court must conclude in this case, it is not 

reasonably likened that the conditions which resulted 

in such neglect or abuse can be substantially corrected 

or eliminated. The whole Social Services Department 

case rides on the involvement of these Crews people. 

The sorry husband that she unfortunately married in the 

first place that's now dead. The brother-in-law that 

P84 
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abused the children, and on this occasion.when he whipped the 

child far too extensively and she to~k the child to the 

hospital. Of course she shouldn't have lied about what 

happened to the child, but I think it's understandible, 

the reason she was with him was because she was telling 

the Court that she was sleeping on the floor at her 

mother's with her children. They were having a problem 

keeping the mother's house warm so she came to live with her 

brother-in-law who helped her get a job, who was helping 

her get a driver's license, she was essentially trapped with 

a Crews. But that does not exist now, under the Statute, 

the problem with Mrs. Richardson's life and involving these 

children were the Crewses and that problem is gone and that 

is the basis for the abuse and neglect and the Court cannot, 
. 

there's no evidence before the Court to indicate that is a 

problem in this case and without that, it ends. Social 

Services Department has not borne its burden and their 

Petition for severence of parental rights of Mrs. 

Richardson should be denied and should be dismissed and should 

have her children back. 

THE COURT: Mr. Young? 
. 

MR. YOUNG: If it please the Court, I think a lot 

of what Mr. Smith has said is true, about the fact that the 

condition that this lady was caught in or maybe she was a 

victim of circumstance, her environment. I think that 
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perhaps often time she did the best she could. I know, 

; I'm confident I can appreciate the difficulty that one 

j would face with three small children, no job, no place 
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to turn to, bad husband, that type of thing. What concerns 

me most, and I'm looking in the most favorable light to both 

sides, there was a concertive effort made by the Department 

of Social Services to emulerate some of the problems which 

they felt existed in the home environment of these two 

children. There were numerous suggestions made; there were 

enumerous attempts made on behalf of Mrs. Swartz, 

Mrs. Anderson, Mrs. Price and other members of the Department 

to assist this lady with the problems that she had. By 

her own testimony it appears that whether again, I don't 

know if it's a flippant attitude to these suggestions, 

but I cannot appreciate the fact that she had the 

difficulty in carrying out the requests that she's 

indicated to the Court. Certainly she had the use of a 

telephone when she was working at American Furniture 

Company. Certainly she had the use when she got outside 

to pursue gainful employment to stop by the agency and make 

a request to see her children. There's been very little 

effort, I would submit to the Court, shown by Mrs. Richardson 

that she is really making a bonafide attempt, that she had 

been attempting to overcome, whether or not they had been 
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proved, but the allegations have been made. Something 

that I don't feel that the Court can overlook is the 
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fact that she in effect has admitted today that what she did 

'at a previous hearing is tantamount to perjury. She testified 

that before that her youngest child fell down repeatedly 

'and that is how these injuries were sustained to the buttocks 

and leg area, depicited in these pictures. She testified 

that she was afraid of Raymond Crews although she lived 

with him for a year and after her husband was incarcerated, 

her present husband, that there was still some association 

with this man that had beaten her children. At no point 

in time has this woman come forward until after he was 

convicted and complained that this man had abused her child 

and I agree with the description given by Mr. Smith, in his 

argument that it was excessive, it was too much. I think the 

pictures clearly show that under any reasonable interpretation 

that this 15 month old child was not deserving of the beating 

that it got that day, whatever purpose that was. From what 

I've heard I would. submit that the best interest of these 

children_ would be, rather --- I'm not making a suggestion 

of whether these children be permanently divested from their 

mother but I think at the present time I think that certainly 

it's in the best interest of the children to remain where 

they are. 
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THE COURT: Mr. McGhee, do you have 

anything further? 

MR. McGHEE: The only comment we would have without 

unduly prolonging this matter, the Court has heard sufficient 

argument, to suffice, to state that we do not agree with 

the interpretation of the Statute as Mr. Smith's interpre-

tation of the law and the Court of course will have to 

rule on that but we submit that applying the statute to 

that, and the Court can seek to terminate the residual parental 

rights. 

THE COURT: The way I read that 

Section, Mr. Smith_, in Paragraph one 

it says that parents or parents have 

without good cause failed to maintain 

contact with and to provide or sub-

stantially plan for the future of the 

child for a period of 12 months after 

the child's placement in foster care, 

notwithstanding the reasonable or 

appropriate evidence of social, 

medical or mental health or other re- , 

habilitative agencies to communicate 

with the parent or parents and to 

strengthen the parent/child 

relationship or the parent or parents 
f'R8 

without good cause have been unwilling or 
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unable within a reasonable period 

to remedy substantially the conditions 

which led to the child's foster care 

placement, notwithstanding a reasonable 

and appropriate effort of social, 

medical and mental health or other 

rehabilitative agencies to such end. 

Now, the way I view this I think 

the mother here certainly has been 

living from pillar to post. She had no 

substantial means to support these 

children when she was married to 

their father and at that death she 

move in, because she didn't have any 

means to support them with her brother-

in-law, and whether that was abuse or 

neglect, she put them in that position 

and they were mistreated, or at least 

the younger daughter was mistreated 

while they were living with the brother-

in-law. After the Social Services 

Department made their investigation and 

took the children, she continued to 

live with him for some period of time. 
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Now, why she did that, I'm not 100 per­

cent but at that point in time the 

Social Services Department told her what 

she would have to do to get these 

children back. Now, she has not 

maintained any job during that time 

although she did not have the children 

to look after. She did contact the 

children on some basis and then she went 

for a period of time, she didn't 

contact them from December, '79 to '80. 

She is now married to Mr. Richardson 

which is a questionable marriage. 

Whether they are married or not, I 

don't know. I would assume for the 

purpose of the record that they are 

married. But he has no legal 

obligation to support these children. 

She is living in his house. The 

record clearly shows that he has not 

supported the children that have 

been born of previous marriages by him. 

That he has tremendous indebtedness 

in the amount of four or five 
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thousand dollars to one of those 

children at the present time, and 

it's difficult for this Court to 

believe that he's going to come 

forward and put forth support for 

these children when he has no legal 

obligation to do so. If these parents 

decided to - or if this couple decided 

to separate at this time 

Mrs. Richardson realllf is in a worse 

position than she was previously and 

she has created no stability in her 

life to make any adequate plans for these 

children and if I should place the 

children back with her it wouidn't 

be on any constructive basis.· I would 

have to guess what might happen to 

them and the only way I can guess what 

might happen to them is what the past 

record shows. I don't see where the 

past record has changed. I don't 

see where she has changed herself, that 

she has provided to have a proper home 

for them and support them. I just don't 
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feel that in the two years in which 

the Department has had these children 

that she has rehabilitated herself 

or formed a constructive plan to take 

charge of these children and raise 

them properly. So, because if that 

I'm going to award them to The • 

Department . 

MR. SMITH: I need to put my objection and exception 

to the Court's ruling on the Record. 

THE COURT: All right. Mr. McGhee 

should prepare the Order and you 

can note all your objections and 

exceptions. 
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The foregoing evidence and incidents of trial were 

recorded by the electronic recording device in the 

Circuit Court of the City of Martinsville and were transcribed 

by the Undersigned, to the best of her ability. 
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\ 1 Court Reporter 
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